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ZÁPIS 

z jednání kolegia rektora dne 5.10. 2020 

 

Přítomni: prof. Oslzlý, JUDr. Valová, doc. Francán, doc. Goliášová, Bc. Hájková, doc. Hlavica, prof. 

Macková, prof. Medek, Mgr. Mareček, MgA. Petr, prof. Petráš, doc. Spilka, MgA. Vodička, Ing. 

Vondráčková   

Informace rektora: 
➢ Informoval o jednání 157. Pléna ČKR, které proběhlo v minulém týdnu v pátek na ČZU v Praze 

hybridní formou a rektor se zúčastnil online: 
o Hlavním tématem jednání byla situace ve výuce na VŠ po mimořádných opatřeních 

vlády a krajských hygienických stanic (KHS). Doporučuje se jednat s příslušnými KHS.  
o Rektor JAMU upozornil na nedomyšlené opatření zakazující výuku zpěvu na VŠ, které 

ve svém důsledku postihne především JAMU a AMU, kde však lze zajistit individuální 
výuku zpěvu za dodržení hygienických opatření.  
Rektor AMU Hančil v návaznosti zdůraznil specifičnost obou akademií a vysokoškolské 
výuky umění vůbec a upozornil, že je ohroženo dodržení akreditačních požadavků a 
uzavírání ročníků škol v případě pokračujících omezení, pokud budou činěna bez 
přihlédnutí k jejich specifikám.  

o Z vystoupení náměstka Dolečka: 
Navýšení finančních prostředků pro VŠ pro 2021 i 2021 o 1 miliardu bude dodrženo.  
Připravovaná novela vysokoškolského zákona by měla být projednávána ve vládě 5. 
října a po schvalovacím procesu v poslanecké sněmovně by mohla vejít v platnost k 1. 
říjnu 2021. 
Upozornil, že krizový zákon č. 180 sb./2020 je platný po celý rok 2020.  
Doporučuje vysokým školám – pokud tak ještě neudělali – upravit s ohledem na platná 
a další možní omezení vnitřní předpisy pro jednání akademických orgánů. 
Ministerstvo podporuje stipendijní programy pro běloruské studenty a připravuje k této 
problematice zvláštní dopis. 
Avizoval, že v přípravě českého předsednictví EU v roce 2020 budou vypsána místa 
pro studentské stážisty v Bruselu. 

o Z Usnesení 157. Pléna ČKR rektor upozornil především na bod 1, který důrazně žádá, 
aby všechna opatření, která se jich týkají byla předem konzultována s VŠ, byla 
přijímána s předstihem a v souladu s právním řádem ČR. (Usnesení bylo rozesláno 
členům KR a je přílohou tohoto zápisu.)  

➢ Finanční podpora studentů z Běloruska – studenti mohou podávat odůvodněné žádostí o stipendijní 
podporu v zimním semestru, jak to bylo projednáno na minulém KR. 

➢ Informoval o zprávě z auditu č.30 na čerpání dotací na projekty (proběhl v měsících červen až srpen). 
Na základě zjištění auditu vyjádřeném v závěru KR důrazně upozorňuje, že dotace je nutno čerpat 
včas a rovnoměrně v závislosti na reálné a dle časového rozvrhu uskutečňované realizaci projektů. 
 

Informace kvestorky:  
➢ Na úvod zmínila svou telefonickou komunikaci s hygienickými úřady v minulém týdnu. Doporučení 

řešit situaci se zákazem výuky zpěvu přímým dopisem ministrovi Prymulovi bude uskutečněno v co 
nejkratší době. Vydaná opatření je nutno respektovat do 18.10., je však třeba učinit vše proto, aby 
zákaz výuky zpěvu nepokračoval i v dalším období. 

➢ Koronavirový web je v současné chvíli v dokončené aktuální revizi.  
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➢ Příští pondělí ve 13:45hod. proběhne inaugurace děkana Francána, bude v důsledku koronavirové 
situace probíhat v komorní podobě s taláry (rektor a inaugurovaný děkan) a insigniemi - v kanceláři 
rektora JAMU za účasti členů vedení a předsedkyně AS DF JAMU (rektor pozval i děkana HF).  

➢ Poukázala na to, že fakulty nedodávají včas smlouvy externích pracovníků, jejich práci není možno 
vykovat ve dřívějším termínu, než je termín uzavřené smlouvy. U pedagogů cizinců je třeba dodat 
ještě potřebný doklad o jejich domecilu. 

➢ Prosí fakulty a všechny další součásti, aby nám na rektorát hlásili počty koronavirově pozitivních 
zaměstnanců a studentů a také osob setrvávajících v karanténě či izolaci. 
 

Informace děkan DF:  
➢ Zhodnotil problémy, které se týkají výuky během tohoto období.  
➢ Studio Marta je v důsledku nemoci vedení studia vydesinfikováno.  
➢ DF připravuje Strategický záměr na roky 2020-2025, v této souvislosti doporučuje zvážit možnost 

rozšíření benefitů pro zaměstnance v rámci datových limitů tarifů Vodafonu. KR odsouhlasilo – bude 
v příštím roce součástí zadání výběrového řízení telekomunikačních služeb pro další období. 
 

Informace děkana HF: 

➢ 4. 10. úspěšně proběhlo matiné studentů a pedagogů v rámci Festivalu Janáček Brno 2020.  Další 

Matiné se uskuteční 10. 10. v Redutě, jako náhradní program původně plánovaného Komponovaného 
pořadu na HF. 

➢ Opera S.A.M.P.O. – představení pro Festival Janáček Brno 2020 se budou konat z důvodu Usnesení 
vlády o přijetí krizového opatření a nařízení mimořádného opatření Krajské hygienické stanice místo 
původních termínů 15. a 16. 10 v náhradních termínech 22. a 23. 10. Záležet bude ale na 
epidemiologické situaci a opatřeních vlády a KHS, bude-li vůbec možné operní představení realizovat.  

➢ Dotázal se, zda je to možné konat a v jaké podobě zasedání umělecké rady HF. Závěr KR – na 
základě výjimky z vládního opatření je možné konat zasedání orgánů VŠ ustavených na základě 
zákona – tedy i jednání UR a AS s účastí veřejnosti do 100 lidí. Je však potřeba zvážit možnosti 
fyzické účasti věkově starších členů (případně zajistit jejich dopravu na zasedání nebo možnost 
plnohodnotné účasti online formou. 
 

Informace pror. Mackové: 
➢ Oba projekty 18+, které se týkají distanční výuky a které řešíme s ZČU a UK byly dokončeny a 

odeslány.  
 

Informace pror. Medka:  
➢ Informace o stavu příprav CRP – Festivaly a přehlídky zaslány AMU, naše dílčí části CRP 18+ jsou 

skoro připraveny a průběžně zasílány fakultám k připomínkám. CRP „FAVU“ 21 bude v nástřelu dodán 
v nejbližších dnech. 

➢ Připomínka termínu dohodnutého s fakultami na RKR ve Křtinách ohledně podkladů pro IP a SZ21+ - 
10.10. 2020.  
 

Informace pror. Hlavici:  
➢ Mezinárodní hodnocení výzkumu: 

o Průběžně se aktualizuje harmonogram a doplňují osoby, které budou JAMU 
reprezentovat. Schůzka s vedením zůstává naplánována na 22.10. od 9:30 do 10:15. 

o Připravují se odpovědi na dodatečné dotazy MEP. 
o Místo konání jednotlivých meetingů nebude v zasedací místnosti rektorátu, ale ve 

zkušebně DNO (5. patro), kde je více prostoru, a tedy i nižší riziko šíření nákazy. 
Pokud někdo nebude chtít být přítomen osobně (kvůli karanténě či obavě z nakažení), 
může se připojit z jiného místa (kancelář či domov). 

➢ Oficiálně byly zveřejněny výsledky hodnocení RUV za rok 2019. Velmi pozitivní je velmi vysoký růst 
získaných bodů u HF (2019: 10611,8; 2018: 5877). V případě DF je bodový zisk oproti předchozímu 
roku mírně nižší (2019: 4735,65; 2018: 4881). 
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➢ Zveřejněny byly také výsledky hodnocení v Modulu 1 Metodiky 17+ (expertní hodnocení vybraných 
výsledků). Hodnoceno bylo 5 výsledků JAMU a výsledné známky jsou 2,3,3,3,4 (hodnocení jako na 
základní škole). Pozitivní je, že poprvé naše publikace dosáhla hodnocení 2 – Excellent (M. Hlavica: 
Dramatická tvorba ostravského studia ČST). Do budoucna budeme usilovat o to, aby každý rok 
nejméně jeden náš výsledek byl hodnocen známkou 1 či 2. 

➢ Do 15.10. je potřeba nahlásit nové výsledky do hodnocení v Modulu 1 – publikace budou vybrány ve 
spolupráci s proděkany pro výzkum. 

➢ Děkanům byl zaslán návrh směrnice o Fondu umělecké dokumentace, termín pro připomínky je 11.10. 
➢ 15.10. proběhne Knihovní rada JAMU, případné připomínky a návrhy k činnosti Knihovny JAMU je 

možno sdělit zástupcům fakult v Knihovní radě. 
 

Informace pror. Spilky:  
➢ Doplnil CRP 18+ virtuální mobility - projektový tým byl sestaven a v tomto týdnu bude schůze, která 

doplní veškeré potřebné informace.  
➢ Komentoval dopis z ministerstva ohledně přijímání zahraničních studentů – každý po příjezdu z 

rizikových zemí musí být v izolaci dokud nepředloží negativní test. 
➢ Příprava čestného doktorátu 30.10.. Stále se vše připravuje, podmínky realizace budou 

přizpůsobovány aktuálním podmínkám. 
  

Vnější vztahy – Mgr Mareček:  
➢ Informoval, že v neděli vyvěsil Usnesení 157. pléna ČKR na FB JAMU.   
➢ S děkany projednal návrh konceptu nové podoby Občasníku a požádal kolegium o konečné vyjádření.  

 
Na následný rektorův dotaz děkani nevznesli námitky, proto dal Mgr. Marečkovi pokyn, aby 
bezprostředně zahájil přípravu prvního lednového vydání bulletinu, jehož obsah by měl samozřejmě 
podrobněji zachycovat současnou a celou situaci v podzimním semestru na fakultách JAMU.  

 
DnO – Mgr. Petr:  
➢ Informoval o tom, že sledují situaci, jsou v kontaktu s fakultami a bohužel i jich se týká odliv pronájmů 

ZŠ, které přeobjednali pronájmy z jara na podzim a v současné situaci je ruší.  
➢ Vstupenky musí být číslovány pro budoucí představení. 

 
Astorka – Bc. Hájková:  
➢ V tuto chvíli je na Astorce 139 ubytovaných studentů a 35 dalších rezervací, je vyčleněna část lůžek pro 

možnou izolaci v karanténě. 

 

 

Příští jednání kolegia rektora bude v pondělí dne 19. 10. 2020 v 10:30 hod. on-line formou v programu Teams.   

 

 

Zapsala: Bc. Bělohlávková                     verifikoval: prof. Oslzlý a vedení 


